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A Marosvásárhelyi Orvosi és Gyógyszerészeti Egyetem (MOGYE) megalakulásának 70.
évfordulója alkalmából tartottak ünnepséget.

  

Sorin Mihai Cîmpeanu egyben meggyőződését fejezte ki, hogy mind a román, mind pedig a
magyar nyelvű gyógyszerészeti szakra tarthatnak nyáron felvételi vizsgát. Úgy vélte, jelenleg az
idő szorításában ez csak az egyetem vezetése által javasolt megoldással, a román és a magyar
gyógyszerészeti képzés közös akkreditációjával lehetséges. Hozzátette, később be lehet
nyújtani egy akkreditációs kérelmet a magyar oktatási programra is. Ennek a dokumentumait
azonban az egyetem szenátusának kell elfogadnia.

  

Korábban az egyetem rektora azt közölte, hogy veszélybe került a magyar
gyógyszerészoktatás, hiszen az illetékes szakhatóság csak a román nyelvű képzésre állapított
meg beiskolázási számot a következő tanévre.

  

Leonard Azamfirei rektor az ünnepi ülést követő sajtótájékoztatón elmondta, a magyar nyelven
tanulni vágyó fiatalok érdekeire voltak tekintettel, amikor a gyógyszerészeti szak magyar és
román képzésének a közös akkreditációját kérték. Hozzátette, ha a gyógyszerészeti, a
fogorvosi és a nővérképző szakon külön akkreditációt kérnének a magyar képzésnek, a
magyarul oktatók kis száma miatt az illetékes szakhatóság csak rendkívül alacsony
beiskolázási számokat hagyhatna jóvá.

  

A magyar tagozat vezetői beadvánnyal fordultak Sorin Mihai Cîmpeanuhoz, melyben a magyar
tagozat intézményen belüli hátrányos megkülönböztetéséről tájékoztatták a minisztert, aki
december közepe óta vezeti az oktatásügyi tárcát.
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Szabó Béla tagozatvezető a szenátusi ülés után elmondta, csütörtökön délelőtt külön is
találkoztak a miniszterrel, de csak arra kaptak tőle ígéretet, hogy a beadványukat a
minisztérium hivatalosan megválaszolja. Szabó Béla hozzátette, az elmúlt négy évben a
magyar oktatók számtalan beadványa közül egyre sem érkezett válasz a minisztériumból.

  

Szilágyi Tibor, a rektorhelyettesi tisztségből korábban lemondott oktató aggasztónak találta,
hogy elvesznek a részletekben, és immár szóba sem kerül, hogy az egyetem négy éve nem
alkalmazza az oktatási törvényt, amely átfogó megoldást nyújtana a magyar nyelvű orvos- és
gyógyszerészképzésre.

  

A marosvásárhelyi oktatási intézmény megalakulásának a 70. évfordulóját ünneplő szenátusi
ülésén utalás sem történt arra, hogy a MOGYE eredetileg magyar tannyelvű intézményként jött
létre.

  

A MOGYE-n a kommunista pártvezetés szóbeli utasítására vezették be 1962-ben a román
nyelvű oktatást is, amely fokozatosan háttérbe szorította a magyar orvos- és
gyógyszerészképzést. Ma az egyetem döntéshozó testülete a román oktatók kétharmados
többségével működik. A magyar vezetők a magyarokat sújtó belső intézkedések ellen
tiltakozván 2014 áprilisában testületileg lemondtak tisztségeikből.
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